
EVALUERING 2016 
AF EGNE PROJEKTER

Vanløse Lokaludvalg er et af Københavns Kommunes 12 lokaludvalg. Lokaludvalgene er 
sat i verdenen for at være bindeled mellem Borgerrepræsentationen og bydelen. Vanløse 
Lokaludvalg står hvert år for en række projekter. Projekternes formål er forskellige, men de 
er alle lavet til gavn for Vanløse, enten for at styrke dialogen, understøtte netværk, skabe 
bydelsidentitet eller andet. Denne publikation rummer et overblik over projekterne i 2016. 
Der er tale om et resume og ikke den fulde projektbeskrivelse og evaluering.

VANLØSE LOKALUDVALG



Borgermøde om psykisk sårbarhed
Bevilget 11.500 kr. 

Forbrugt 9.710 kr. 

Projektet var et foredrag med Henning Jensen med titlen”Som at dø” der fortalte om, hvordan det er at leve 

med en psykisk lidelse. 

Arrangementet relaterede direkte til Sundhedsforvaltningens ”Handleplan for bedre psykisk sundhed 2015-

2018”, og understøtter lokaludvalgets ønske om at samarbejde med Sundheds- og Omsorgsforvaltningen om 

oplysning til Vanløses borgere. Det konkrete arrangement havde til formål at oplyse om psykisk sundhed/

sårbarhed, og hvordan man lever med sin psykiske lidelse og får hjælp til leve med sin sygdom At give plads for 

en debat om emnet og være med til at forebygge og støtte mennesker der har problemet tæt inde på livet, enten 

som ramt af  en psykisk lidelse eller som pårørende.

Der deltog omkring 150 mennesker og det var et rigtig fint og spændende arrangement.

Hold Vanløse Ren 16
Bevilget 57.000 kr.

Forbrugt 56.905,60 kr.

Formålet med Hold Vanløse Ren er at engagere byens 

børn og unge i at holde bydelen ren og sætte fokus på 

affald og ressourcer. Formålet blev endnu en gang i dén 

grad opfyldt med deltagelse fra over 700 engagerede børn 

og unge som knoklede for at gøre bydelen ren og fin. Vi 
har denne gang efterspurgt mere information om særlige 

affaldsproblemer på de forskellige ruter, og vi har fået til-

bagemeldinger fra ca. 2/3 af  deltagerne. Informationerne 

er brugbare – både for lokaludvalget og Byens Drift. 

De seneste to år har der været to sideløbende forløb med 

Skraldeheltene om affald og ressourcer for hhv. 5. og 6. 

klassetrin.

Borgermøde om Idrætsparkområdet
Bevilget 25.000 kr.

Forbrugt 17.485,95 kr.

Formålet med borgermødet blev kun opnået delvist.

Formen på borgermødet med de 3 workshops viste sig at 

være uhensigtsmæssig. Emnerne var for brede. Mange af  

de fremmødte havde interesse i at sidde i alle 3 arbejds-

grupper, men kunne af  naturlige årsager kun sidde i én, 

hvorfor alle interesser ikke blev hørt og taget med. Måden 

at borgerinddrage på var ikke optimal.



Der skulle formentlig have været et separat møde om hvert 

af  de 3 emner, eller alle de 3 emner skulle have været be-

handlet enkeltvis i plenum.

Vi nåede ikke helt vores succeskriterier som var at opnå 

bred deltagelse fra ca. 100 borgere i forskellige alders- og 

interessegrupper. Deltagelsen var lavere end forventet, 

men var til gengæld spredt bredt ud over interessefelter.

Skab plads til regnvand – blev aflyst
Bevilget 10.000 kr. 

Forbrugt 0,00 kr. 

Musik på Engen
Bevilget 150.000 kr.

Forbrugt 126.559,93 kr.

Projektet levede meget fint op til formålet om at bringe 
borgerne sammen om fælles musikalske oplevelser. Vejret 

var skønt, programmet var godt og der var et flot fremmø-

de.  

Frivilligt medvirkende lokale sangere og musikere begræn-

sede sig til bidraget fra Institutionen Højen, og der var 

desværre ingen aktiv deltagelse fra Vanløses foreningsliv.

Sankt Hans 
Bevilget 41.315 kr.

Forbrugt 41.005,60 kr.

Formålet med projektet var at bringe borgerne sammen 

om fælles kulturelle og traditionsmæssige oplevelser samt 

at inddrage borgerne, og at engagere lokale borgere i plan- 

og programlægning samt praktisk afvikling af  et større 

arrangement. 

Projektet levede meget fint op til ovennævnte formål bl.a. 
i kraft af  den enorme tilslutning til arrangementet samt 

inddragelsen af  de lokale talere på tværs af  alder.

Lokaludvalget bør prioritere at lave projektet igen. Der er 

ikke som sådan noget, vi vil forbedre, for projektet funge-

rer rigtig godt, som det er nu, og som en Sankt Hans aften 

på Damhusengen bør være.

Minimering af fuglefodring
Bevilget 4.500 kr.

Forbrugt 4.670 kr. 

Der er gjort stor brug af  den genoptrykte flyer, og der er 
mærket en direkte konsekvens af  den fortsatte distributi-

on af  flyeren i form af  en markant reduktion i tilfælde af  
fuglefodring ved Damhussøen.

Succeskriteriet var, at flyeren blev omdelt, og det må man 
sige, at den gør, og det endda i stor stil. I det omfang at vi 

løber tør igen og behovet stadig er der, skal det da bestemt 

overvejes at genoptrykke flyeren igen.
Budgettet er blevet overskredet med 170 kr. pga. et ufor-

udset miljøgebyr.



Naturture
Bevilget 9.000 kr.

Forbrugt 8.482,55

Ture ud i naturen er et tilbud til Vanløses borgere om at komme ud i eksisterende naturområder i bydelen og 

(gen)opleve og lære noget om de nære naturområder. Formålet er at skabe interesse og forståelse for natur og 

natursammenhænge og på sigt at få de lokale borgere til at kære sig om og engagere sig i deres nærområde. 

Projektet åbner op for en direkte borgerdialog og kan samtidig være medvirkende til at skabe nye netværk til 

både borgere og foreninger i bydelen.

Lokaludvalget kan godt lave projektet igen, men der skal være flere medlemmer involveret. Den nuværende form 
på projektet er for krævende mht. ressourcer.

Projektet kan gøres bedre ved, at der skal reklameres mere for, at borgerne skal deltage.

Indvielse af Gandhiparken
Bevilget 10.000 kr.

Forbrugt 876,79 kr.

Lokaludvalget deltog som samarbejds-

partner i festlighederne omkring navne-

ændringen fra Gandhis Plæne til Gandhi-

parken.

Målgruppen for arrangementet var alle 

i bydelen, som kunne have tid og lyst til 

at være med til at indvie Gandhiparken, 

og det var lige præcis dem, der kom. Der 

deltog omkring 50.

Arrangementet var blevet omtalt på 

lokaludvalgets hjemmeside, og der var 

blevet sendt invitationer rundt i de 

forskellige netværk hos både Vanløse 

Lokaludvalg og Dansk Indisk Frivillig 

Forening. Arrangementet var desværre 

ikke blevet omtalt i lokalaviserne inden 

arrangementet, men fik til gengæld fin 
omtale efterfølgende.

Det var et skægt og spændende arran-

gement at være en del af, og Vanløse 

Lokaludvalg fik udvidet sit netværk til en 
målgruppe, vi ikke tidligere har haft stor 

kontakt til. At arrangementet fandt sted 

i Grøndal, var bestemt også positivt, da 

lokaludvalget har få arrangementer i den 

del af  Vanløse. Alt i alt har det været et 

rigtig spændende projekt at være en del 

af, og lokaludvalget vil meget gerne være 

med til lignende fremtidige projekter.



Bod til Vanløse på den anden ende
Bevilget 4.000 kr.

Forbrugt 3776,80 kr.

Formålet er at synliggøre lokaludvalgets aktiviteter overfor borgerne og gøre opmærksom på, hvad de kan bruge 

lokaludvalget til, samt hvordan de kan være med til at få indflydelse på udviklingen af  Vanløse, fx via det kom-

mende arbejde med bydelsplanen.

Der kunne godt være flere udadvendte aktiviteter og flere repræsentanter fra lokaludvalget til stede, men det er 
svært at snakke lokalpolitik m.v. til sådan et arrangement, det giver mere mening at uddele flyers og tale om dem 
med folk.

Hvis det bliver planlagt tidligere, kan det være, at flere melder sig til at deltage og man kan planlægge, hvad man 
ønsker at snakke om med borgerne, men alt blev nået til tiden, så der var ikke noget problem, blot muligheder 

for at gøre det endnu bedre.

Årstidsfest 
Bevilget 55.000 kr.

Forbrugt 47.513,07 kr.

Lokaludvalget indgik i et samarbejde med biblioteket, Bestyrelsen for Lønstrupgård, Kulturstationen, Café Oa-

sen, Fredagscafén Lønstrupgård og mange flere, for at markere og fejre Vanløses mangfoldighed med en tvær-
kulturel fest for alverdens børn og voksne. Formålet var bl.a. at fremme forståelsen og gensidig respekt blandt 

folk i lokalområdet uanset kulturel baggrund.

Der var stor deltagelse og lokal forankring, og det er planen at gentage succesen igen.



Luciaoptog
Bevilget 800 kr. 

Forbrugt 640 kr. 

Projektet levede meget fint op til formålet, der var at fastholde og bevare en god og hyggelig tradition til glæde 
og gavn for bydelen.

Der var mange gæster, dejlig julemusik, søde luciapiger og lækre julegodter. Alt i alt en rigtig dejlig eftermiddag.

Succeskriteriet var, at der skulle komme ml. 30-50 publikummer til en hyggelig eftermiddag. Der var over 50 

gæster på dagen, så målet må siges at være nået.

Hvis projektet skal laves fremadrettet, kan det overvejes, om der skal laves en anden arbejdsdeling med de for-

skellige samarbejdsparter. 

Damhustræf
Bevilget 13.000 kr.

Forbrugt 5.839,96 kr.

Det var blevet besluttet at holde dette års Damhustræf  i en lidt anden form end tidligere, nemlig som et bor-

germøde, med det formål at inddrage borgerne i processen om den fremtidige udformning af  Damhussøen og 

-engen, at høre deres meninger om og ønsker til området samt at oplyse om områdets kvaliteter og muligheder. 

Dette blev bl.a. gjort ved dialog om emnet, forskellige aktiviteter og uddeling af  spørgeskemaer som der blev 

indleveret et par og halvtreds af  under arrangementet. Sideløbende ligger det samme spørgeskema på lokalud-

valgets hjemmeside, som løber frem til den 30. september.  

Der kom mange flere end forventet. Det kan både skyldes det gode vejr, det gode budskab eller det faktum, at 
vi havde slået vores arrangement sammen med DN Rødovres arrangement samt at Sct. Georgs Gilderne i regi 

af  Friluftsrådet også havde et mægtigt arrangement på engen samme dag. I hvert fald var det et meget vellykket 

arrangement med stor deltagelse fra alle aldersgrupper.

Juletræ på Vanløse Torv
Bevilget 31.000 kr.

Forbrugt 27.706,31 kr.

Formålet med projektet var at fastholde den årlige tradition med at tænde og samle bydelens borgere omkring 

juletræet på Vanløse Torv, både for at markere, at det er jul, men også for at markere, at Vanløse Lokaludvalg er 

”bydelens” samlingspunkt.

I år måtte juletræet placeres ude foran Dominos Pizza, fordi der var problemer med en elledning på Vanløse 

Torv. Om end pladsen var trang, blev det et par rigtig hyggelige timer med julemand, julesang og godteposer.

Arrangementet henvender sig primært til børnefamilier i Vanløse på dagen for selve juletræstændingen.  Selve 

juletræet med dets centrale placering, og som står der i perioden 24. november til 31. december, henvender sig 

til alle borgere i bydelen samt de ikke så få pendlere som rejser til og fra Vanløse. Juletræet er med til at skabe 

julestemning for alle som har deres gang i Vanløse gennem hele den søde juletid.

Succeskriteriet var, at der skulle deltage minimum 300 børnefamilier. Der deltog på dagen ca. 400 børnefamilier.

Det er en hyggelig og bydelssamlende tradition, som lokaludvalget bør prioritere at gentage.



Årsavis
Bevilget 42.000 kr.

Forbrugt 39.400 kr.

Formålet med at udgive en årsavis i slutningen af  året er at synliggøre lokaludvalgets 

arbejde for Vanløses borgere. Projektet skal skabe positiv interesse i befolkningen for 

Vanløse Lokaludvalg. Lokaludvalget har til opgave at fremme demokrati-, kultur- og 

netværksaktiviteter i bydelen.

Succeskriteriet er, at flest mulige borgere i Vanløse og Grøndal læser årsavisen. Suc-

cesen måles på den respons/tilbagemelding vi får fra bydelens borgere. Da årsavisen 

uddeles i slutningen af  året, kan vi derfor ikke sige noget om, hvorvidt kriterierne er 

blevet opfyldt.

Bydelsplan
Bevilget 50.000 kr.

Forbrugt 44.398,71 kr.

Arbejdet med bydelsplanen løber ind i 2017. Midlerne er blevet brugt til borgerind-

dragelsesaktiviteter – to borgermøder om hhv. den kreative zone og bymidten og 

inddragelse af  unge vanløseborgere via ultrakortfilm.  Bydelsplanen er et anderledes 
projekt, i og med den omhandler visionerne for bydelen og lokaludvalgets arbejde for 

at realisere dem. Bydelsplanen godkendes af  borgerrepræsentationen, der er opga-

vestiller på projektet, og er gældende flere år frem. Bydelsplanen godkendes i efteråret 
2017. Arbejdet med bydelsplanen kan følges her: http://www.vanloeselokaludvalg.

kk.dk/bydelsplan-2016-17/ 



Byttemarked
Bevilget 7.000 kr.

Forbrugt 6.944 kr.

Lokaludvalget har ansvaret for den lokale miljøopgave. Afholdelse af  byttemarkeder er med til at fremme direkte 

genbrug og øge forståelsen for bedre ressourceforbrug og glæden ved at give og få – omkostningsfrit og til fælles 

glæde.

Tanken om at fremme direkte genbrug og øge forståelsen for bedre ressourceforbrug blev til fulde opfyldt i og 

med at byttemarkedet blev besøgt af  og formidlet til helt op til 553 besøgende.

Succeskriteriet var, at der blev byttet mere end 2 tons ting på dagen. På dagen blev der byttet 3,5 tons tøj, så 

kriteriet må siges at være opfyldt.

Der var mange, der spurgte, hvornår næste byttemarked ville blive afholdt.

Ting der kan gøres bedre eller anderledes til næste gang, så projektet kan blive endnu bedre er:

At afholde arrangementet i et større lokale.

At have oversigtskort der viser, hvor man kan finde hvad.
At have større bordskilte

Borgermøde – folketingsvalg – blev aflyst
Bevilget 5.000 kr.

Forbrugt 0,00 kr. 

Borgerrettet Merchandise 
Bevilget 28.000 kr.

Forbrugt 26.450 kr.

Lokaludvalget besluttede at bruge nogle midler på indkøb af  pastilæsker, balloner og kuglepenne med hjemme-

sideadresse og logo. Materialerne skal bruges til at synliggøre lokaludvalget, bl.a. til arrangementer. En ballon til 

børnene og en pastilæske til de unge og voksne er en god ting at komme i snak med folk over. Kuglepennene er 

gode til at minde folk om lokaludvalget, hver gang de tager den frem.

Fotos: Jan Mørch, Per Stengade, Kurt Lønstrup
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